
PRESS RELEASE

Aquila Clean Energy APAC breaks ground at phase two of first solar PV-fishery project in Taiwan

Taipei, 10 August 2026 - Aquila Clean Energy APAC (Aquila Clean Energy), a clean energy platform headquartered in Singapore, today announced it has broken ground and started construction at phase two of its first solar PV-fishery project in Tainan City, Taiwan. Phase two, with a capacity of 14 MWp, complements phase one, which is already under construction. Together, the two phases comprise a 26.3 MWp project expected to generate more than 32 GWh of electricity annually.

Solar panel installation is complete at phase one, with grid connection and energisation expected in the fourth quarter of 2026. Phase two has obtained its first construction permit.

The project is being constructed using a solar PV-fishery model, enabling the continued use of ponds for aquaculture while generating renewable electricity. Once energisation is complete, aquaculture operations beneath the solar installations will resume, allowing electricity generation and fish farming to operate in parallel.

Guests attending the groundbreaking ceremony included key project partners and government representatives, including Huang Chao-Chin, Deputy Minister of Agriculture; Wang Mao-Cheng, Director-General of the Fisheries Agency, Ministry of Agriculture; Wu Chih-Wei, Director-General of the Energy Administration, Ministry of Economic Affairs; and Chao Ching-Hui, Deputy Mayor of Tainan City. Also in attendance were Tsai A-Yu, Chairperson of the Nan Ying Aquaculture Association (NYAA), local aquaculture farmers, and members of the community.

This project is the first mixed-use solar PV-fishery project in Taiwan initiated by a fisheries association, NYAA. Since the early stages of development, the association has also been instrumental in engaging the local fishing community and has provided support throughout the project's development, contributing to the successful commencement of phase two construction.

Morris Lu, Head of Taiwan, Aquila Clean Energy, said, "Breaking ground at phase two reflects the persistence and collaboration of everyone involved in bringing this project forward. We are grateful to our partners, local government authorities and the community for their continued support throughout the development of the project.

As construction progresses across both phases, we look forward to completing this project, which will not only deliver clean electricity to Taiwan, but also demonstrate how renewable energy and aquaculture can successfully coexist and thrive."

Earlier this year, the company announced financial close for the project with Bank Sinopac. The project forms part of the company's broader 1.6 GW portfolio of solar PV, onshore wind and battery energy storage system (BESS) projects across Taiwan, Japan, South Korea, Australia and New Zealand.

ENDS

About Aquila Clean Energy APAC

Aquila Clean Energy APAC is a clean energy platform that funds, develops, builds and operates solar PV, wind power and battery storage assets across the Asia Pacific region (APAC). Through these activities, we are committed to advancing the energy transition towards a more sustainable future. To date, we have a 1.6 GW of projects across development, construction and operations. Our vision is to be a leading developer and independent power producer in APAC. In Taiwan, the company develops and builds solar PV-fishery projects, supporting Taiwan's energy transition and growing demand for renewable electricity.

The local team comprises 13 experienced renewable energy professionals based in Taipei, supported by the regional headquarters in Singapore. Aquila Clean Energy APAC is part of Aquila Group, an asset development and alternative investment company headquartered in Hamburg, Germany.

For more information: www.aquila-clean-energy-apac.com

Media contact:

Kelly Weber

Phone: +65 8313 3989

Email: kelly.weber@aquila-capital.com

天鷹資本 Aquila Clean Energy APAC 宣布台灣首座漁電共生專案第二期正式動工

台北，**2026 年 8 月 10 日**－總部位於新加坡的再生能源公司天鷹資本潔淨能源 Aquila Clean Energy APAC（以下簡稱天鷹資本）今日宣布，其位於台灣台南市首座漁電共生專案第二期正式動工。第二期裝置容量為 14 MWp，將與目前已在施工中的第一期相互配合。兩期合計總裝置容量達 26.3 MWp，預計每年可發電超過 3,200 萬度（32 GWh）綠電。

該專案第一期太陽能模組安裝工程已完成，預計於 2026 年第四季完成併網送電。第二期已取得第一張建造許可。

本專案採用漁電共生模式，在發展再生能源的同時，維持魚塢作為水產養殖用途。待完成併網送電後，魚塢下方將恢復養殖作業，實現發電與養殖並行。

出席本次動土典禮的貴賓包括多位重要合作夥伴，以及官方代表，包括農業部次長黃昭欽、農業部漁業署署長王茂城、經濟部能源署署長吳志偉及台南市政府副市長趙卿惠，此外亦有南瀛養殖生產協會理事長蔡阿玉、在地養殖漁民及社區共襄盛舉。

本專案為全台首件由養殖協會發起並主導推動的漁電共生專案。南瀛養殖生產協會自專案開發初期即積極協助與在地養殖社群溝通，並在整個漁電共生專案的推動過程中提供重要支持，促成本次第二期順利動工。

天鷹資本台灣總經理盧人愷表示：

「第二期正式動工，展現了所有參與夥伴持續努力與緊密合作的成果。我們誠摯感謝合作夥伴、地方政府以及社區居民，在專案開發過程中一路以來給予的支持。」

隨著工程持續推進，我們期待完成這項專案，不僅為台灣提供潔淨能源，也展現再生能源與水產養殖得以成功共存、共榮的發展模式。」

今年稍早，天鷹資本宣布該專案已與永豐銀行完成專案融資。該專案為天鷹資本在亞太地區共計 1.6 GW 再生能源資產組合的一部分，資產涵蓋台灣、日本、韓國、澳洲及紐西蘭的太陽光電、陸域風電及儲能專案。

關於 Aquila Clean Energy APAC

Aquila Clean Energy APAC 是一個潔淨能源平台，專注於亞太地區太陽光電、風力發電及電池儲能資產投資、開發、建置及營運。我們致力於推動能源轉型，邁向更永續的未來。

截至目前開發、建置及營運階段的專案規模合計達 1.6 GW。天鷹資本的願景是成為亞太地區領先的再生能源開發商及發電業）。

在台灣，天鷹資本專注於開發及建置漁電共生太陽光電專案，支持台灣能源轉型，並滿足市場日益成長的再生能源電力需求。

台灣團隊目前由 13 位具豐富經驗的再生能源專業人士組成，團隊位於台北，並由位於新加坡的亞太區總部提供支援。

Aquila Clean Energy APAC 隸屬於 **Aquila Group**。Aquila Group 為一家總部位於德國漢堡、專注於資產開發及另類投資的企業。

更多資訊：www.aquila-clean-energy-apac.com

媒體聯絡人：

Kelly Weber

電話：+65 8313 3989

電子郵件：kelly.weber@aquila-capital.com